
Verslag bijeenkomst 2 omgevingsraad Windpark Langeveen 
 

Datum: 22 november 2022 
Locatie: Café Restaurant Waaijer, Langeveen 
Aanwezigen: Hans en Renate Plegt (inwoners van Langeveen), Rudie Oude Nijeweeme (Oude 
Nijeweeme BV), Matthijs Oppenhuizen en Harld Schuldink (Pure Energie).  
 
Wijze van verslaglegging  
Er is een presentatie gemaakt die tijdens de bijeenkomst als agenda is gebruikt. De presentatie is als 
bijlage toegevoegd. Dit verslag beschrijft vooral de uitwisseling van informatie en gedachten tussen 
omgevingsraad en initiatiefnemers. De bijeenkomst bestond met name uit elkaar bijpraten. Het 
verslag volgt de structuur van de presentatie. Concrete vragen staan cursief genoemd. Reacties van 

Oude Nijeweeme BV en Pure Energie hierop staan achter de zwarte pijl ➔. 
 
1. Opening en mededelingen 
Hier zijn verder geen opmerkingen of vragen aan de orde gekomen.  
 
2. Stand van zaken Windpark Langeveen  
De leden van de omgevingsraad en initiatiefnemers van het windpark praten met name over de 
beleidsvorming bij provincie en gemeente en reacties op het principeverzoek dat is ingediend bij de 
provincie. De provincie heeft nog niet inhoudelijk gereageerd op het principeverzoek. Voor zover de 
initiatiefnemers kunnen overzien, heeft de provincie ook nog niet gereageerd op het verzoek van de 
gemeente om in de gehele gemeente – in navolging op de afspraak voor het ATT-gebied - een ‘pauze’ 
in te stellen voor concrete projecten tot eind februari 2023. De initiatiefnemers geven aan de 
volgende dag een gesprek met ambtenaren van de provincie te hebben, op verzoek van de 
initiatiefnemers. Doel hiervan is vooral bijpraten en nadere toelichting geven op enkele punten.  
 
De leden van de omgevingsraad verwachten dat de provincie wel wil weten welke kant de gemeente 
opgaat met het beleid voordat er bijvoorbeeld bevoegdheden worden overgedragen en andere 
toezeggingen worden gedaan. De initiatiefnemers verwachten dat ook. Het is de initiatiefnemers nog 
niet duidelijk welk proces de gemeente volgt om te komen tot eigen windbeleid en op welke termijn.  
 

1. Jullie geven aan dat de provincie het principeverzoek toetst aan het beleid, maar er staat in 
de presentatie ook dat de provincie nog bezig is met beleid vaststellen. Hoe kan dat?   

➔ Dat klopt. De provincie had al wel beleid en in feite is dat in stand gebleven. De nieuwe 
beleidsstukken zijn een aanscherping daarvan en geven vooral meer ruimte voor 
windenergie. Zo kunnen in bepaalde delen van het Nationaal Landschap Twente volgens het 
nieuwe beleid wél windmolens komen. Het plangebied van Windpark Langeveen ligt in zo’n 
deel. De provincie werkt bijvoorbeeld in de gemeente Losser al actief mee aan een nieuw 
windpark, voorafgaand aan het definitief vaststellen van het beleid. De provincie werkt 
eigenlijk al op basis van het – inmiddels deels vastgestelde – nieuwe beleid.  

 
Rond het lokaal eigendom in Windpark Langeveen zijn nog geen concrete ontwikkelingen, maar dus 
wel voorzichtige interesse vanuit Langeveen en omgeving. De leden van de omgevingsraad hopen dat 
het wordt opgepakt, omdat het een kans is voor bijvoorbeeld maatschappelijke voorzieningen in 
Langeveen. Ze denken dat het voor veel mensen ingewikkeld kan zijn om bijvoorbeeld een 
coöperatie op te richten en moeilijk te overzien welke risico’s ermee gepaard gaan. De 
initiatiefnemers zijn het daarmee eens. Ze hopen dat mensen met interesse daarom vooral contact 
opnemen, want er zijn voorbeelden elders uit het land die kunnen worden gedeeld en ook 
organisaties die bijvoorbeeld een nieuwe energiecoöperatie kunnen helpen. Maar het begint er wel 



mee dat er vanuit de omgeving wordt gezegd: wij willen dat lokaal eigendom oppakken. In de 
eerstvolgende nieuwsbrief benoemen de initiatiefnemers dat ook. 
 
3. Omgeving en omgevingsraad  
Zoals in de presentatie staat, hebben de initiatiefnemers nog gesprekken gevoerd sinds de laatste 
bijeenkomst van de omgevingsraad. Er wordt met name stilgestaan bij het gesprek met de dorpsraad 
waarin het onder andere over de omgevingsraad ging. De initiatiefnemers lichten toe dat de 
dorpsraad benieuwd was hoe de omgevingsraad werkt, maar ook kanttekeningen plaatste bij het 
gegeven dat nu twee mensen deelnemen. De initiatiefnemers hebben daarop aangegeven dat het 
ook aan de omgeving zelf is om hieraan mee te doen; initiatiefnemers kunnen mensen bij wijze van 
spreken niet dwingen mee te doen. Initiatiefnemers denken nog steeds dat de omgevingsraad een 
goed middel is voor gestructureerd overleg met de omgeving. Verder is aan de dorpsraad toegelicht 
dat ook kritische mensen kunnen deelnemen aan de omgevingsraad, net als maatschappelijke 
organisaties (zoals een afvaardiging van de dorpsraad). De leden van de omgevingsraad opperen dat 
zij hierover eens contact zoeken met de dorpsraad. Dat lijkt de initiatiefnemers prima. 
 
Sinds de vorige bijeenkomst is door drie mensen interesse getoond in de omgevingsraad, maar dit 
heeft om verschillende redenen nog niet geleid tot concrete aanmeldingen. 
 
De inschatting van de leden van de omgevingsraad is dat veel mensen nog de kat uit de boom kijken, 
onder andere doordat nog niet zeker is of het windpark er komt. Zij hebben de laatste tijd in het dorp 
weinig gehoord over het windpark. Verder denken ze dat mensen het moeilijk vinden zich uit te 
spreken, want Langeveen is geen grote plaats en veel mensen kennen elkaar. Tegengestelde 
opvattingen kunnen dan soms lastig zijn in de onderlinge verhoudingen.  
De initiatiefnemers denken dat deze inschatting klopt. Als er bijvoorbeeld een positief besluit van de 
provincie komt op het principeverzoek, is hun vermoeden dat er meer interesse komt in de 
omgevingsraad en het lokaal eigendom. Dan wordt het concreter. 
 
De leden van de omgevingsraad hopen toch dat meer mensen en organisaties nu al aanhaken, omdat 
de omgevingsraad een plek kan zijn waar mensen kunnen ontdekken hoe zij tegenover het initiatief 
staan. De initiatiefnemers beamen dat, en benadrukken dat uitspreken (nog) niet hoeft. Als iemand 
geen expliciete mening heeft, maar het proces wel wil volgen en erin wil deelnemen, kan dat prima.  
 
De leden van de omgevingsraad zien dat in samenhang met het lokaal eigendom: de kans dat er een 
keer windmolens in de omgeving komen, is onder andere door de toenemende noodzaak van 
duurzame energie aanwezig. Dan is het goed om als omgeving vroegtijdig betrokken te zijn, zodat de 
kans het grootst is dat er voor de omgeving iets positiefs uit te halen valt. 
 
4. Vervolgacties  
In de eerstvolgende nieuwsbrief wordt gewezen op de omgevingsraad en de mogelijkheid tot lokaal 
eigendom, in de hoop dat hierdoor meer mensen en organisaties betrokken raken. 
 
De initiatiefnemers denken dat een excursie ook in afwachting van een reactie op het 
principeverzoek zinvol kan zijn. Zij hebben een excursie op hoofdlijnen voorbereid en denken erover 
om deze in de loop van januari te organiseren.  
 
De omgevingsraad en initiatiefnemers houden de komende tijd contact over eventuele 
ontwikkelingen. Een volgende bijeenkomst wordt gepland als er ontwikkelingen zijn. De verwachting 
is dat met name een reactie van de provincie op het principeverzoek hiervoor aanleiding kan zijn. 
 
5 en 6. Rondvraag en afsluiting  
Er zijn verder geen vragen voor de rondvraag.  


